
Nieuwsbrief                                          
september 2017 

 
 

 

Najaar 

De zomer is voorbij en de scholen zijn weer begonnen. Het wordt weer rustig in het 
Diemerpark. Veel vogels, zoals de koekoek, de blauwborst en de nachtegaal hebben het 
park inmiddels verlaten. Zij zijn vertrokken naar warmere streken in Zuidwest-Europa 
en West-Afrika. Maar andere, zoals de putters die peuzelen van de uitgebloeide 
kaardenbollen, zijn gebleven. 
In deze Nieuwsbrief meer vogelnieuws, met met ‘harde’ cijfers, afkomstig uit de jaarlijkse 
inventarisaties van de broedvogels in het park. 
Maar we beginnen met een concreet maar expres niet ‘dichtgetimmerd’ voorstel van onze 
vereniging voor betere bescherming van het dierenleven in de ARK-zone.  
Ander nieuws is dat wij door het stadsdeelbestuur zijn uitgenodigd om mee te doen aan 
gesprekken over de Toekomst van het Diemerpark. De voetbal- en hockeyverenigingen 
willen daar (nog verder) uitbreiden en steeds meer andere mensen en organisaties zien 
het park als een ‘leeg’ gebied waar ‘dus’ allerlei stedelijke activiteiten in mogelijk zouden 
zijn. Het belangrijkste beleidsdocument van de gemeente, de in 2011 vastgelegde 
‘Structuurvisie Amsterdam 2040’ is daar echter heel duidelijk over:   “Intensieve 
recreatievormen en recreatie die niet primair op de natuur is gericht, zijn niet 
toegestaan. “ (pag. 245). Onze inzet zal zijn en blijven dat de gemeentelijke overheid zich 
daar aan houdt.  

 



Ontwikkelingen in en rond het park 

Bescherm het dierenleven in het Diemerpark!  

Voorstel van Vrienden van het Diemerpark voor het Gebiedsplan 2018  

Ieder jaar maakt de gemeente voor 22 gebieden in Amsterdam zogenaamde ‘Gebiedsplannen’. 
Het stadsdeelbestuur nodigt bewoners en organisaties uit om daaraan mee te schrijven of 
daarop te reageren.  

Wij zouden graag zien dat de biodiversiteit in het Diemerpark zo dicht mogelijk in de buurt 
komt van het peil van vóór de komst van IJburg, toen het “Diemerpark” weliswaar een sterk 
verontreinigd, maar aan natuurwaarden zeer rijk, gebied langs de Diemerzeedijk was. We 
zouden bijvoorbeeld graag zien dat er   weer roofvogels gingen broeden. 
Daarom hebben we voor het Gebiedsplan 2018 voor IJburg en Zeeburgereiland het volgende 
projectvoorstel ingediend.  

Veel mensen genieten van de natuur, de vogels en de andere dieren in het Diemerpark. Om dat 
zo te houden zijn stilte- en rustplekken voor dieren onontbeerlijk. Tussen de Diemerzeedijk en 
het Amsterdam-Rijnkanaal In het Diemerpark ligt een 
belangrijk stilte- en rustgebied. Dit is de zogenaamde ARK-
zone. Hoewel dat eigenlijk voor mensen en honden 
ontoegankelijk zou moeten zijn, vinden er dikwijls menselijke 
activiteiten plaats. Bordjes met de aanduiding “verboden voor 
honden” worden niet gezien of genegeerd.  

Daarom vragen wij om aanvullende maatregelen om 
mensen en honden uit de ARK-zone te weren. Dit kan 
bijvoorbeeld door het breder en dieper maken van 
waterpartijen, dichte en speciale beplanting (zoals prikstruiken), afrasteringen, en/of 
wildroosters. Het zou meer een moeras, een ontoegankelijk natuurterrein moeten worden. 
Dit zal voor sommige mensen en honden een beetje ‘inschikken’ betekenen, maar daardoor kan 
iedereen wel blijven genieten van de natuur. 

U kunt uitvoering van dit voorstel ondersteunen via de site Hallo IJburg. 
(http://bit.ly/2gSl5i4). 

Gesprekken over de ‘Toekomst van het Diemerpark’ 

Meer sportvelden? 

In de vorige Nieuwsbrief schreven we dat we uitgenodigd waren om met 
vertegenwoordigers van het stadsdeel te praten over de “Toekomst van 
het Diemerpark”. Dit is een project uit het Gebiedsplan 2017 voor IJburg 
en Zeeburgereiland.  

Inmiddels zijn er twee gesprekken geweest. Bij het tweede gesprek waren 
ook vertegenwoordigers van de voetbal- en de hockeyvereniging en de 
bestuurscommissie aanwezig. De laatste in de personen van Monique 
Bijsterveld (VVD - foto) en Thijs Reuten (PvdA). 

De gesprekken gingen tot nu toe alleen nog maar over de wederzijdse 
bereidheid om “met open vizier” met elkaar te  overleggen. Die bereidheid is er bij iedereen. 
Maar inhoudelijk is er nog niets besproken. Wel is duidelijk geworden dat de centrale stad 
ruimte ziet om binnen het bestemmingsplan nog “twee halve” sportvelden in het Diemerpark te 
realiseren. Dat verbaast ons, maar omdat er geen details bekend zijn, kunnen we alleen nog 
maar afwachten hoe men zich dat voorstelt. Wethouder Van der Burg (VVD) zou wel 
aangedrongen hebben op spoedige duidelijkheid. Voor zover ons bekend is er echter in openbare 
vergaderingen van de gemeenteraad of raadscommissies nog niet over gesproken.  



Meer parkeerplaatsen? 

Het voetbal- en hockeyseizoen 2017 – 2018 is begonnen. En 
met name op zaterdagmorgen is het weer een chaos op het 
parkeerterrein. Er wordt gelost en geladen op het Dick 
Hilleniuspad en op het parkeerterrein staan soms bijna 30 
auto’s fout geparkeerd. Door een ambtenaar is toegezegd dat 
er meer gehandhaafd zou worden, maar dat gebeurt nog 
steeds te weinig om effect te sorteren.  

De voorzitter van de bestuurscommissie, Ivar Manuel (D66 - foto),  heeft zich inmiddels ook in 
de discussie gemengd. Hij is van mening dat de capaciteit qua parkeerplaatsen “schromelijk 
tekort” schiet “waardoor veel te veel bezoekers zich genoodzaakt zien om buiten de 
parkeervakken te gaan staan”.  
Dat is dus net zoiets als zeggen dat je genoodzaakt bent door de Piet Heintunnel te fietsen 
omdat er geen fietsbuis onder het Amsterdam-Rijnkanaal ligt!  
Manuel wil uitbreiding van het aantal parkeervakken “meenemen in de gesprekken over de 
toekomst van het sportpark”.  Wij willen uiteraard graag constructief meedenken over een 
oplossing van het probleem. Maar in plaats méér aanbod (parkeerplaatsen), zoeken wij het in 
minder vraag (auto’s die er parkeren). In de parkeergarage onder het winkelcentrum kan óók 
geparkeerd worden en dát was het afgesproken beleid.  

Onzekerheid over openingstijden parkeerterrein blijft  

Op 19 juni was er een hoorzitting bij de Rechtbank in 
verband met het beroep dat we, samen met de 
Amsterdamse Vogelwerkgroep en de Koninklijke 
Natuurhistorische Vereniging  (KNNV), aangespannen 
hadden over enkele verkeersbesluiten die de gemeente 
genomen heeft in verband met het gebruik van het 
parkeerterrein. Die besluiten kwamen erop neer dat de 
gemeente zichzelf alle vrijheid toekent om het 
parkeerterrein open te stellen op ieder moment dat het 
haar goeddunkt. Wij willen echter duidelijke regels 
waardoor de mogelijke openstellingsmomenten beperkt 
blijven en daarop ‘gehandhaafd’ kan worden. Inmiddels 
heeft de Rechtbank uitspraak gedaan. Ons beroep werd helaas ongegrond verklaard.  

Omdat we vinden dat de argumentatie van de uitspraak “rammelt” (zo is bijvoorbeeld geen 
rekening gehouden met het artikel van de Wegenverkeerswet dat zegt dat er een verkeersbesluit 
moet bestaan als er maatregelen genomen worden “die leiden tot een beperking of uitbreiding 
van het aantal categorieën weggebruikers dat van een weg of weggedeelte gebruik kan 
maken” - dat gaat dus over de verzinkbare paal in de Oeverzeggestraat -) zijn we in Hoger 
beroep gegaan bij de Raad van State. Wij denken dat we recht hebben op duidelijke regels over 
wanneer de paal omhoog en omlaag is. Dat mag niet, zoals nu, aan de sportverenigingen en de 
sportbonden  (KNVB en KNHB) worden overgelaten. 

Geen moutainbike parcours in het Diemerpark 

Eén van de wensen die ingediend waren voor het Gebiedsplan 2017 
voor IJburg, betrof de aanleg van een mountainbike parcours in de 
stad. De indieners van de wens dachten daarbij ook aan het 
Diemerpark. Naar aanleiding daarvan heeft de gemeente (centrale stad) 
gekeken naar wat ‘kansrijke’ plekken voor zo’n voorziening zouden zijn. 
Het Diemerpark is daarbij afgevallen als locatie. We vermoeden dat dit 
onder meer te maken heeft met de ondergrond van het park. We 
kunnen ons voorstellen dat de afdeklaag boven de vuilnis en het gif dat 
hier gestort is, beschadigd wordt als er met mountainbikes over gecrost 
wordt. 



Bestemmingsplan 

Wethouder Van der Burg (VVD - links op de foto) heeft in 2015 ruiterlijk erkend dat er bij de 
vaststelling van het bestemmingsplan voor het Diemerpark 
fouten waren gemaakt. Zo was op het laatste moment, 
zonder de centrale stad daarvan in kennis te stellen, de 
mogelijke oppervlakte aan bebouwing vergroot (van 1700 
naar 2000 m2). Wij verzochten om deze fout te herstellen 
en het bestemmingsplan opnieuw vast te stellen. Begin 
vorig jaar zag het er naar uit dat de wethouder ons verzoek 
zou honoreren. Hij zou aan de bestuurscommissie vragen 
een nieuw bestemmingsplan voor het Diemerpark voor te 
bereiden. Wij werden na de raadscommissievergadering 
waarin hij deze toezegging deed al gefeliciteerd door 
raadsleden van drie politieke (oppositie- en 
coalitie)partijen. Maar halverwege 2016, na een gesprek 
tussen Van der Burg en bestuurscommissielid Reuten (PvdA - rechts op de foto) bleek de 
wethouder zich opeens niets meer van zijn toezegging aan te willen trekken: ons verzoek om een 
nieuwe bestemmingsplanprocedure werd alsnog afgewezen.  

In een vorig jaar door de gemeenteraad vastgesteld rapport ‘Advies- en evaluatiecommissie 
bestuurlijk stelsel Amsterdam’ wordt geconstateerd dat de bestuurscommissies in Amsterdam 
enerzijds ‘verlengd bestuur’ zijn en het beleid van de centrale stad moeten uitvoeren, maar 
anderzijds tegelijkertijd een eigen politiek mandaat hebben. De opstellers van het rapport 
noemen dit een “constructiefout die de geloofwaardige werking van de Amsterdamse 
democratie onder druk zet.“ De juistheid van die stelling hebben wij dus ervaren. Wij zijn tegen 
de afwijzing in beroep gegaan. Op 28 september 2017 zal dit onderwerp zijn van een 
(openbare) hoorzitting in Den Haag bij de Raad van State.  

Filmploeg in het park (vervolg)  

We hebben het in de 
vorige Nieuwsbrief al 
gehad over een 
filmploeg die in april 
in het park aan het 
werk was waarbij 
auto’s lukraak op de 
wandel/fietspaden en 
in het groen 

geparkeerd werden (zie http://bit.ly/2oDg2nz). Het leek ons  vreemd dat dit zomaar zou mogen. 
Daarom hebben we de ontheffing opgevraagd die dit mogelijk zou maken. Daaruit blijkt dat de 
filmploeg - met medewerking van de politie - haar boekje ver te buiten is gegaan. De gemeente 
heeft nog niet inhoudelijk gereageerd op het door ons ingediende bezwaar daartegen.  

Drones (vervolg) 

De afgelopen zomer zagen we in het park steeds meer mensen die met drones in de weer waren. 
Dat zorgt o.a. voor (een gevoel van) onveiligheid, 
geluidsoverlast en verstoring van vogels. We hebben inmiddels 
antwoord gekregen op onze vraag wat nu eigenlijk de regels zijn 
over het gebruik van drones in parken en natuurgebieden. Dat 
blijkt ingewikkeld te zijn, waarbij ‘handhaving’ nagenoeg niet 
mogelijk is. We zullen aan onze ‘parken- en natuurvrienden’ 
steun vragen voor ons voorstel om het gebruik van drones in 
parken en natuurgebieden te verbieden.  

Grote evenementen, festivals, competitiesportvelden, 
parkeerplaatsen en ook drones horen niet thuis in parken, die bedoeld zijn om de stadsbewoner 
de gelegenheid te geven van natuur, ruimte en rust te genieten.    



Vogelnieuws 

Broedvogelinventarisaties: cijfers en zorgen 

Afgelopen seizoen hebben 57 vogelsoorten gebroed in het Diemerpark. Dat is een gemiddelde 
score: sinds de openstelling van het park in 2004 broeden er jaarlijks tussen de 56 en 61 
soorten.  

Het totale aantal broedparen (alle soorten samengenomen) bedroeg dit jaar 722. Vlak na de 
aanleg van het park, die uiteraard met veel verstoring gepaard ging, waren er maar 358. Dit 
aantal is in de loop van de jaren continu gestegen tot een maximum van 826 in 2011, en is 
daarna weer afgenomen.  

De top 3 van de soorten die in het afgelopen seizoen het meest in het park gebroed hebben, 
bestaat uit: Kleine karekiet (85 paren), Fitis (67) en Tjiftjaf (49).  

Een soort die in 2017 in het park opvallend is afgenomen, is de Blauwborst, een redelijk 
zeldzame vogel die vanwege zijn prachtige kleuren en zang erg gewaardeerd wordt. Het 
Diemerpark staat bekend om het grote aantal blauwborsten dat er een plekje vindt: maar liefst 
19 paren in 2016. Dit jaar telden we er maar 10. De Blauwborst is een grondbroeder die erg 
gevoelig is voor verstoring. Zijn de vele loslopende honden die tot in de struiken doordringen 
een oorzaak van de afname?  

Kneu (man) 

De treurigste vaststelling van de inventarisaties in 2017 is 
dat de Kneu (een bedreigde rodelijstsoort) in het park 
nagenoeg verdwenen is.  
Terwijl er in het voorjaar van 2010 nog 17 broedparen 
waren, telden we er dit jaar nog maar 1. Opvallend is, dat 
na het broedseizoen van 2010 de eerste sportvelden in 
gebruik genomen zijn. Die liggen pal in het 
foerageergebied van de kneuen (het gebied waar ze naar 
voedsel zoeken). De afname van deze soort in het park is 
direct te relateren aan de vermindering van hun 
foerageergebied: kunstgras in de plaats van 
kruidenvegetatie en gewoon gras. We houden dan ook ons 
hart vast bij de ideeën van de gemeentelijke overheid om 
de sportvoorzieningen nog verder uit te breiden. 

IJsvogelnieuws 

Ook dit jaar hebben de ijsvogels in het Diemerpark met succes jongen grootgebracht. 
Het park telt 3 ijsvogelterritoria. Een territorium is een gebied(je) waarin een vogelpaar broedt, 
voedsel zoekt en jongen grootbrengt: het wordt verdedigd tegen indringers en  concurrenten. 

Omdat ijsvogels een groot territorium nodig hebben om te overleven, nemen de drie territoria 
het hele Diemerpark in beslag. Twee van de drie paartjes ijsvogels in het park broeden in 
kunstwanden die op ons initiatief aangelegd of hersteld zijn. Het derde broedt in een natuurlijke 
wand.  

Bij elke controle van de nestplaatsen (3 keer per seizoen) kijken we of de nestplaats nog geschikt 
is: er mag bijvoorbeeld niet al te veel riet voor de ingang staan, om het invliegen niet te 
belemmeren. Zo nodig halen we het overtollige riet weg.  

In de 3 territoria die het park telt, hebben de ijsvogels afgelopen seizoen in totaal 8 keer 
gebroed, een groot succes dus. Een van de broedsels is helaas mislukt: tijdens een controle 
zagen we 2 dode, piepjonge ijsvogeltjes in de nestgang liggen. Naar de oorzaak daarvan blijft het 
gissen: misschien is een van de ouders omgekomen, of heeft een roofdier (bijvoorbeeld een vos 
of hermelijn) geprobeerd het nest binnen te dringen. Gelukkig zijn de vogels (misschien met een 
nieuwe partner) kort daarna al begonnen met een volgende leg. Op dit filmpje zie je ze in en uit 
de nestgang vliegen: https://www.youtube.com/watch?v=NI5Wbyl_I6s 



Verenigingsnieuws 

Ledenvergadering 

Maandagavond 19 juni 2017 hielden we de 
jaarlijkse algemene ledenvergadering in de 
Flexbieb, Talbotstraat 46. Of het nou aan het 
mooie weer lag, of welke andere reden dan ook, 
de opkomst was in ieder geval niet groot. Het 
bestuur heeft verslag gedaan van de (vele) 
activiteiten in 2016 (deze zijn in grote lijnen 
terug te zien in de diverse Nieuwsbrieven).  
De penningmeester kon melden dat de 
vereniging er financieel goed voor staat.  

Zeer interessant was een presentatie van ons lid 
Johan Vlug over m.n. de ligging en betekenis van 
het Diemerpark in de stedelijke omgeving.  
Het Diemerpark is geen traditioneel stadspark, 
maar een natuurpark, met unieke ruimtelijke 
kwaliteiten. Het vormt een ruimtelijke buffer 
tussen de compacte woonwijk IJburg en Diemen. 
Het is de kern van de Diemerscheg, die door de 

aanleg van IJburg is ontstaan. Het een onmisbare schakel in de ecologische groenstructuur aan 
de noordoostzijde van de stad. 

Parkenoverleg Amsterdam 

Wij werken met andere 
organisaties van ‘parkenvrienden’ 
en natuurliefhebbers mee in het 
Parkenoverleg Amsterdam. In deze 
‘koepelorganisatie’ informeren wij 
elkaar over ontwikkelingen en 
plannen op stedelijk niveau over 
de parken en natuurgebieden in 
Amsterdam en wisselen we 
ervaringen uit.  

Er is een tendens bij (te) veel 
bestuurders om parken als ideale 
evenementen- en festivallocaties te 
beschouwen, maar ook de groei 

van het aantal Amsterdammers, de bedrijvigheid en het toerisme betekent dat er steeds meer 
druk komt te staan op de rust en ontspanningsmogelijkheden in de groene gebieden in de stad. 
Die zijn kwetsbaar, waardevol en moeten daarom beschermd worden.  

Meer informatie over het Parkenoverleg is te vinden via:  http://bit.ly/2lOj1Wh  

Keep it clean Day: wij deden wel/niet mee 

Mail aan de organisator van de Keep it Clean Day :  

“Beste Daan, 
Heel fijn dat jullie inspanningen doen om bewoners bij het schoonhouden van de openbare 
ruimte te betrekken. 
Als vereniging Vrienden van het Diemerpark doen wij dit jaar wel, maar toch ook weer niet 
mee aan de 'Keep it clean Day' (KicD) van vrijdag 15 september. 
De reden daarvoor is dat wij al bijna dagelijks in het Diemerpark zwerfvuil opruimen. 
Voor ons is bijna iedere dag dus een KicD! 



We vinden het leuk om dit toch even te melden. 
Bestuur Vrienden van het Diemerpark” 

Lidmaatschap  

Wil je lid worden van de vereniging Vrienden van het Diemerpark of  heb je het 

lidmaatschapsgeld voor 2017 nog niet overgemaakt?  

Dan nodigen wij je uit om € 5,- over te maken (méér mag ook) op ons 

bankrekeningnr. NL18TRIO0254484840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark. 

Tot slot   

Heb je over één van bovenstaande onderwerpen vragen, of wil je meer gedetailleerde informatie, 
dan horen we dat graag. Ook als je zelf iets over het park wilt aansnijden of opmerken: we 
houden ons aanbevolen! Dat geldt ook als je het leuk lijkt om zelf iets in onze Nieuwsbrief te 
schrijven. 
 

De vereniging Vrienden van het Diemerpark heeft als doel het ruige  

karakter van het Diemerpark te beschermen en het park mens- en  

diervriendelijk te houden.  

De bestuursleden zijn: Kees Lakerveld, Marianne Elbers en Leen Pauwels. 

We zijn bereikbaar via:  

• tel. nr. 020 4164813 (WhatsApp /SMS: 06 3655 4881) 

• e- mail: vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com 

Website: www.vriendenvanhetdiemerpark.nl 

Bankrekeningnr.: NL18TRIO 025448 4840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark 

 
www.facebook.com/Diemerpark (Vrienden van het Diemerpark IJburg) 

  

  
www. twitter.com/diemerparkgroen

 


